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2 Μαϊου 2022 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευμάτων, κ. Νίκη Κεραμέως. 

Θέμα: «Κοινή ανακοίνωση για πιθανά σχέδια συγχώνευσης των τμημάτων ξένων 

Γλωσσών και Φιλολογιών των Ε.Κ.Π.Α. και Α.Π.Θ..» 

Κυρία Υπουργέ, 

Τα Τμήματα ξένων Γλωσσών και Φιλολογιών του Εθνικού Καποδιστριακού 

Πανεπιστημίου Αθηνών [Ε.Κ.Π.Α.] και του Αριστοτελείου Πανεπιστημίου 

Θεσσαλονίκης [Α.Π.Θ.] προσφέρουν προπτυχιακές, μεταπτυχιακές και διδακτορικές 

σπουδές υψηλού επιπέδου καθώς το διδακτικό και ερευνητικό έργο του προσωπικού 

τους απολαμβάνει διεθνή αναγνώριση και οι απόφοιτοί τους επιτυγχάνουν διακρίσεις. 

Παράλληλα με το αναγνωρισμένο εκπαιδευτικό έργο που παρέχουν ως 

πανεπιστημιακές σχολές, ενδυναμώνουν τη διασύνδεση της Ελλάδας με σημαντικές 

χώρες-εταίρους στην Ευρωπαϊκή  Ένωση και αναδεικνύονται ως διαμεσολαβητές των 

ξένων πολιτισμών, λειτουργούν δηλαδή ως πηγές διαπολιτισμικής γνώσης μέσω των 

γλωσσών και των γνωστικών αντικειμένων που καλλιεργούν με τα προγράμματα 

σπουδών τους. 

Πρόσφατα, σε κοινή τους ανακοίνωση οι Κοσμήτορες των Φιλοσοφικών Σχολών 

Ε.Κ.Π.Α. κ. Αχιλλέας Χαλδαιάκης και Α.Π.Θ. κ. Κωνσταντίνος Μπίκος διευκρινίζουν ότι 

αποτελεί ελάχιστη ένδειξη σεβασμού της αυτονομίας των ανωτάτων Ιδρυμάτων η 

υιοθέτηση της ομόφωνης απόφασης όλων των εμπλεκομένων Τμημάτων να 

συνεχίσουν να λειτουργούν ως αυτόνομα Τμήματα, ενταγμένα στις Φιλοσοφικές 

Σχολές. Αποσαφηνίζουν δε ότι πιθανά σχέδια για συγχώνευση ή κατάργηση αυτών των 

Τμημάτων θα προσκρούσουν στη σθεναρή αντίδραση της πανεπιστημιακής 

κοινότητας και θα οδηγήσουν σε αλλοίωση του χαρακτήρα δύο σημαντικών Σχολών 

ανθρωπιστικών σπουδών. 

Άλλωστε - συνεχίζουν στην ανακοίνωσή τους οι κ.κ. Καθηγητές - με βάση και τη διεθνή 
ακαδημαϊκή πρακτική, οι σπουδές και η έρευνα στις ξένες Γλώσσες και Φιλολογίες δεν 
δικαιολογούν τη διαφοροποίησή τους από τα υπόλοιπα Τμήματα της Φιλοσοφικής 
Σχολής ή την ίδρυση ξεχωριστής «Σχολής ξένων Γλωσσών». Παρόμοια κίνηση δεν είναι 
καθόλου βέβαιο ότι θα εξασφάλιζε την ενίσχυσή τους. Αντίθετα, η ενίσχυση θα 
μπορούσε να επιτευχθεί με άλλους τρόπους, όπως είναι: 

- η προκήρυξη θέσεων, που θα αντιστάθμιζαν τις απώλειες προσωπικού όλων των 
κατηγοριών 

- ο σεβασμός των προτάσεων των Τμημάτων σχετικά με τον αριθμό των φοιτητών που 
μπορούν να εκπαιδεύσουν 
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- η καλύτερη προσαρμογή ή η κατάργηση νομοθετικών ρυθμίσεων, όπως τα ζητήματα 
της ΕΒΕ και των ξενόγλωσσων συγγραμμάτων, που δυσχεραίνουν την ομαλή και 
απρόσκοπτη λειτουργία τους.    

- η γενικότερη απεμπλοκή από τη διαρκή υποχρηματοδότηση και η επένδυση σε 
υποδομές. 

Κατόπιν των ανωτέρω ερωτάται η κ. Υπουργός: 

- Προτίθεστε να εισακούσετε την κοινή ανακοίνωση που υπογράφουν οι Κοσμητείες 

αμφοτέρων των Φιλοσοφικών Σχολών τόσο του ΕΚΠΑ όσο και του ΑΠΘ; 

- Προτίθεστε να προβείτε σε ανοιχτή και δημόσια διαβούλευση με τις κοινότητες των 

πανεπιστημίων της χώρας ώστε να προκύψει μία γόνιμη συζήτηση με απώτερο σκοπό 

την επίλυση των προβλημάτων που έχουν προκύψει για τη λειτουργία τους; 

 

Η ερωτώσα Βουλευτής 

 

Αγγελική Αδαμοπούλου 

Ανεξάρτητη Βουλευτής Α΄ Αθηνών 

 




